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Inleiding 

De fractie van CDA Koggenland zou graag de volgende vragen willen stellen rondom het incident bij 

de Batter tijdens oudjaarsdag 2023. 

 

 

Vraag 1 

In hoeverre was de burgemeester op de hoogte van het samenkomen van de jongeren bij de Batter? 

Er was een vuurwerkshow aangekondigd via de sociale media. 

 

Antwoord: 

De burgemeester was vooraf niet op de hoogte van het samenkomen van jongeren op het Batterplein. 

 

In de late ochtend van 31 december 2023 ontving de burgemeester een signaal dat er een 

vuurwerkshow rond 13.00 uur op het Batterplein zou plaatsvinden. Op basis van dit signaal heeft de 

burgemeester - conform de afspraken die in de voorbereiding zijn gemaakt - de handhaving en de 

politie verzocht op de locatie poolshoogte te nemen. Van een vuurwerkshow rond het genoemde 

tijdstip was geen sprake; wel bevonden er zich toen een aantal jongeren op het Batterplein. Zij waren 

in het bezit van vuurwerk. Overigens is er in de avond van 31 december 2023 door een groepje mensen 

siervuurwerk afgestoken. Dit verliep probleemloos. 

 

Vraag 2 

Als dit het geval is, kan er een toelichting worden gegeven over welke maatregelen de burgemeester 

voorafgaand heeft kunnen nemen? 

 

Antwoord: 

Zie het antwoord op vraag 1. 

 

Vraag 3 

Welke afspraken waren er vooraf gemaakt met handhavers en politie? 

 

Antwoord: 

Voorafgaand aan oudejaarsdag heeft er een integraal overleg voor oud en nieuw plaatsgevonden. Bij 

dit overleg waren - naast de burgemeester - medewerkers van de teams openbare orde en veiligheid, 

juridische zaken, communicatie, jongerenwerk, openbare ruimte, handhaving en de politie aanwezig. 

Hierbij zijn onder meer afspraken gemaakt over de gezamenlijke inzet van integrale vuurwerkcontroles 

in Koggenland door onze handhavers, jongerenwerkers en de politie. Verder is een draaiboek, met een 

piketregeling, voor oud en nieuw opgesteld en ingeregeld.  
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Er waren - zoals hierboven reeds genoemd - vooraf bij de gemeente en de politie geen signalen bekend 

over het samenkomen van jongeren op het Batterplein. Op basis van de ervaringen van de 

voorliggende jaren is in het draaiboek opgenomen dat in de middag van 31 december door de 

handhaving en de politie op en rondom het Batterplein controles zouden worden uitgevoerd. 

 

De burgemeester heeft uw raad over het vorenstaande bij de beeldvormende commissievergadering 

Bestuur en Bedrijfsvoering van 2 december jl. geïnformeerd.  

 

Vraag 4 

Kan de burgemeester een toelichting geven over het verloop van het vuurwerk incident en de inzet 

van de politie? En wat heeft de evaluatie van dit incident tussen burgemeester en politie opgeleverd? 

 

Antwoord: 

In de late ochtend van 31 december 2023 ontving de burgemeester een signaal dat er een 

vuurwerkshow rond 13.00 uur op het Batterplein zou plaatsvinden. Op basis van dit signaal heeft de 

burgemeester de handhaving en de politie verzocht op de locatie poolshoogte te nemen en haar over 

het verloop op de hoogte te houden. Van een vuurwerkshow rond het genoemde tijdstip was geen 

sprake; wel bevonden er zich op dat moment een aantal jongeren op het Batterplein. Handhaving en 

politie zijn met de aanwezige jongeren in gesprek gegaan. 

 

De groep jongeren breidde zich gaandeweg de middag uit (tot zo’n 25-30 jongeren). Zij staken zwaar 

illegaal (type cobra’s) en zelf gefabriceerd vuurwerk af en gooiden ook vuurwerk richting de  

aanwezige hulpverleners. Tevergeefs zijn de jongeren aangesproken en gewaarschuwd door de politie. 

Hierbij is opgeroepen om het gevaarzettende gedrag te staken. De inzet van de politie is met het 

verloop van vorenstaande opgeschaald (tot circa 15-20 hulpverleners).  

 

Gelet op de toename in het aantal aanwezige jongeren, alsook de ernst en omvang van het vuurwerk 

dat op het Batterplein werd afgestoken, heeft de politie omstreeks 16.00 uur, in gezamenlijkheid met 

onze handhaving, een plan van aanpak opgesteld en besproken met de burgemeester. Doel was het 

identificeren van de aanwezige jongeren, teneinde deze jongeren uit de anonimiteit te halen. Tijdens 

deze actie werd door één of meerdere jongeren uit de groep vuurwerk in de groep zelf tot ontploffing 

gebracht. Ook kwam er zwaar illegaal vuurwerk tegen de gevel van de Brede School Ursem tot 

ontploffing, met enorme schade aan de gevel tot gevolg. Op dat moment is de politie tot inzet/actie 

overgegaan en is de groep jongeren van het Batterplein verwijderd. Een aantal aanwezige jongeren is 

toen door de politie geïdentificeerd.  

 

De eerste dagen van het nieuwe jaar zijn door de opvang, scholen en gemeente veel werk verzet om 

de ontstane schade te inventariseren en (tijdelijk) te verhelpen, alsook het Batterplein weer veilig en 

schoon te maken. Verder heeft daags na de ernstige incidenten een eerste evaluatie op het 

gemeentehuis plaatsgevonden met de politie. Voor de burgemeester is gebleken dat de politie op de 

bewuste dag een grote inspanning heeft geleverd om op een veilige manier een einde te maken aan 

het overlastgevende en gevaarzettende gedrag. De burgemeester maakt zich grote zorgen over de 

ernst en omvang van de incidenten in Ursem en de daaraan verbonden risico’s. De verontwaardiging 

over het gebruik van illegaal zwaar en zelf gefabriceerd vuurwerk nabij de Brede School in Ursem is 

groot, vooral omdat ook hulpverleners en omstanders in gevaar zijn gebracht. De politie en de 

handhaving hebben met hun actie verdere schade aan het pand, het plein en alle aldaar aanwezigen 

kunnen voorkomen. De waardering van de burgemeester voor ieders inzet is groot.   

 

De gemeente heeft, mede namens de andere betrokkenen (scholen en de opvang), aangifte gedaan 

van brandstichting en vernieling. 



 

 

Vraag 5 

Waarom is er niet ingegrepen al voor er daadwerkelijk schade werd aangericht? 

 

Antwoord: 

In aanvulling op het antwoord op vraag 4, hebben de politie en de handhaving onder moeilijke 

omstandigheden - met het gooien van zwaar illegaal en zelf gefabriceerd vuurwerk richting de 

hulpverleners - zich ingespannen om op een veilige manier een einde te maken aan het 

overlastgevende en zeer gevaarzettende gedrag. Met hun optreden is (verdere) schade en letsel 

voorkomen. Het had veel erger kunnen aflopen. De burgemeester heeft haar waardering uitgesproken 

voor de inzet en betrokkenheid van de politie en handhaving tijdens de jaarwisseling.  

 

Vraag 6 

Hoeveel bedraagt de schade voor de verschillende partijen? En is of wordt de schade verhaald op de 

veroorzakers? 

 

Antwoord: 

De totale omvang van de schade wordt thans vastgesteld. De gemeente heeft de schade gemeld bij 

haar verzekeraar, die zich met de schadeafwikkeling bezighoudt. Bij de afwikkeling van de schade als 

gevolg van de ernstige incidenten nemen wij ook, naast eventuele strafrechtelijke en 

bestuursrechtelijke maatregelen, het schadeverhaal mee.  

 

Vraag 7 

In hoeverre is er al nagedacht over te nemen maatregelen om te voorkomen cq het risico te 

verminderen op herhaling? 

 

Antwoord: 

Op dit moment is de gemeente, in nauwe samenwerking met de politie en het Openbaar Ministerie, 

druk doende om integraal tot passende strafrechtelijke, bestuursrechtelijke en civielrechtelijke 

maatregelen te komen. Voor wat betreft de bestuursrechtelijke maatregelen kan ik uw raad 

mededelen dat recent alle bij ons bekende jongeren zijn uitgenodigd op het gemeentehuis voor een 

stevig gesprek, onder gelijktijdige uitreiking van het gemeentelijke voornemen tot oplegging van een 

last onder dwangsom en een groeps-/gebiedsverbod. Met dit voornemen zet de burgemeester in op 

verschillende maatregelen om de openbare orde en veiligheid in Ursem te herstellen na de ernstige 

incidenten. De maatregelen kennen zowel een repressief als preventief karakter. Ook voor de komende 

jaarwisseling zal - ondanks eerdere pogingen die niet of niet voldoende tot enig resultaat hebben 

geleid - de gemeentelijke inzet gericht zijn op het maken van gedragen afspraken over het veilig 

verlopen van de oud- en nieuwviering. Uw raad zal hierover op een later moment nader worden 

geïnformeerd. 

 

 

 

 

 

 


